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1. Mötets öppnande 

Mötet öppnas.  

 

2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs, med ändringen att 5 behandlas 

före 2.  

 

3. Val av justerare 

Leif Johansson (PRO), ordförande 

Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 

 

4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  

 

5. Förvaltningen rapporterar 

Lena Hedin, avdelningschef informerade om att förslag till budget 

för 2024 nu har kommit och att ledningen och förvaltningen därmed 

fått veta de ekonomiska ramarna för nästa år. Viss uppräkning har 

skett på grund av inflationen, men förvaltningen ser bland annat 

höga löneökningar under både -23 och -24, inga effektiviseringar 

har planerats men förvaltningen har trots uppräkning inte full 

kompensation för ökade kostnader. Vad gäller äldreomsorgen ser 

det bra ut och flera uppdrag har kommit i budgeten, i ett senare 

skede kommer en genomgång av verksamhetsplanen att ges.  

 

6. Frågor inför nämndsammanträdet 26 oktober 2023 

 

§ 7 Ansökan om extra föreningsbidrag 2023 

Rådet undrade huruvida det blev pengar över och om dessa då 

behöver återredovisas. Susanne meddelade att alla pengar som blir 

över återredovisas eftersom vi har ettåriga budgetar.  

 

§ 8 Beslut om ny verksamhetschef Hemmet för gamla 

En principiell fråga ställdes gällande hur man ser på sakkunskaper 

hos chefer i rekryteringen till verksamheter som bedriver sjukvård. 

Susanne meddelade att det görs en individuell bedömning i 

rekryteringen och att man tittar på hur förutsättningarna ser ut i den 

aktuella verksamheten i samband med rekryteringen.  

 

§ 9 Rutin för Lex Sarah, Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

Fråga ställdes huruvida den sociala delegationen är ett organ som 

finns i Skarpnäck och om det är både politiskt och 

tjänstemannainflytande. Susanne meddelade att sociala delegationen 
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består av politiker från stadsdelsnämnden och att tjänstemännen 

föreslår beslut. En fråga ställdes gällande sekretessprövning och hur 

det går till när någon vill ta del av uppgifter från sociala 

delegationen. Rådet fick information om att det är avdelningschef 

som är lägsta delegat för att fatta beslut om sekretessmarkering och 

att vi kan ta hjälp av juridiska avdelningen vid svårare prövningar. 

 

§10 Revidering av delegationsordningen för Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd 

Rådet hade inga synpunkter.  

 

§ 11 Nytt dataskyddsombud för Skarpnäcks stadsdelsnämnd enligt 

GDPR och brottsdatalagen 

Rådet hade inga synpunkter.  

 

§ 12 Bastu vid Lilla Sickla brygga 

Rådet delar förvaltningens uppfattning.  

 

Fråga ställdes gällande ägandet av Flaten mot bakgrund av att 

stadsdelen inte får äga fastigheter. Susanne meddelade att det finns 

ett ägaravtal med föreningen som är verksam där som står på 

fastigheten så länge de sköter driften av den. Driften av badplatsen 

sköts av stadsdelsförvaltningen.  

 

§ 13 Gör Nytorps gärde levande  

Rådet hade inga synpunkter.  

 

Ett resonemang fördes bland rådets medlemmar om att många 

hundar vistas där och tidigare inskickade medborgarförslag gällande 

hundrastgård vid Nytorps gärde.  

 

§ 14 Barns och våldsdrabbades hemlöshet och underutnyttjade 

resurser 

Rådet hade inga synpunkter.  

 

Fråga ställdes huruvida det skiljer sig mycket mellan stadsdelarna. 

Susanne saknade uppgifter om detta.  

 

Kort diskussion gällande SHIS och hur deras verksamhet och 

samarbete med andra förvaltningar fungerar.  

 

§ 15 Trygghetsinvesteringar 

PRO i Skarpnäck har fått information om att fler 

övervakningskameror satts upp i Skarpnäck som inte står omskrivna 

i skrivelsen. Informationen hade getts till PRO av kommunpolisen, 
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och fråga ställdes huruvida stadsdelen kände till detta. Susanne 

meddelade att vi tar med frågan som får besvaras vid nästa tillfälle.  

 

§ 16 Svenska språket i förskolan 

Rådet ställde fråga om språktest inför anställning. Susanne 

meddelade att det pågår en språksatsning i förskolan redan nu, och 

att frågan om språktest inför anställning inte är avgjord än men att 

tanken är att hela staden ska göra likadant.  

 

Rådet konstaterade att det är viktigt att alla barn går i förskolan från 

tre års ålder då det är obligatoriskt, och diskussion fördes kring att 

det är problematiskt att vissa barn inte går i förskolan trots att de 

passerat denna ålder. Frågor ställdes kring hur rutinerna ser ut som 

ett barn inte anmäls till förskolan vid tre års ålder, Susanne 

meddelade att hon inte kände till de exakta rutinerna men att 

familjerna kontaktas i dessa fall.  

 

Frågor ställdes och diskussion fördes gällande pedagogernas 

språkkunskaper i stadsdelen, Susanne meddelade att satsningen går 

ut på att stärka språkkunskaper och att kraven på förskolan ökat 

både gällande omsorg och utbildning. Rådsmedlemmar lyfte 

positiva erfarenheter från förskolorna i stadsdelsområdet och att 

flerspråkighet också ska lyftas som en tillgång.  

 

§ 17 Stockholms stads trygghetsprogram 2024-2027 samt § 18 

Övergripande samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad 

och Polisregion Stockholm, KS 2023/740 

Rådet uttryckte att utgångspunkten i dessa frågor är att vi 

misslyckats med tryggheten. När man läser handlingarna på ämnet 

finns dock väldigt väl planerade planer, samverkansgrupper etc. 

beskrivet vilket gör det lite svårt att ha synpunkter på. Rådet 

efterfrågade mer information om vad som faktiskt sker i 

verksamheterna och olika samverkansfora samt vem som har 

mandat att göra vad, snarare än bara beskrivningar av planer.  

 

Susanne berättade om vår nya säkerhetssamordnare, Henrik Angel 

och hans uppdrag kring säkerhetsarbetet i förvaltningen. Förslag 

gavs om att bjuda in Henrik till pensionärsrådet så att han får berätta 

mer om de olika sakerna som händer på området.  

 

Rådet konstaterade även att frågan om avhopparverksamhet inte 

berörs i varken § 17 eller § 18 och ställde frågor kring hur man 

hjälper de som vill ifrån kriminalitet. Det poängterades att det 

förebyggande arbetet bör ske redan när barnen är väldigt små för att 

ha effekt. Fråga ställdes kring hur förvaltningen uppfattar 
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samarbetet med kommunpolisen, Susanne meddelade att det är ett 

bra samarbete men som vidareutvecklas samt att Henrik gärna kan 

berätta mer om han besöker rådet.  

 

Sammanfattningsvis konstaterade rådet att det är en mycket 

allvarlig situation med både gängkriminalitet och oroligheterna i 

Israel-Palestina som spiller över även i Sverige.  

 

§ 19 Elektronisk tillgång till barns uppgifter inom hälso- och 

sjukvården och tandvården 

Rådet konstaterade att barn över 13 år har rätt att begära sekretess 

gentemot vårdnadshavare, men att det också finns sekretessbrytande 

bestämmelser i de fall det finns misstanke om eller barnet har begått 

brott.  

 

§ 20 Översyn av regleringen om frihetsberövande påföljder för 

unga (SOU 2023:44), KS 2023/1001 

Rådet ställde fråga om hur samverkansmodellen Trefas fungerar. 

Susanne informerade om att det är en modell för att motverka 

skjutvapenvåld och att det är ett samarbete mellan staden, Polisen 

och Kriminalvården. Rådet diskuterade kring frågorna som, likt 

ärendena §§ 17-18 handlar om svåra avvägningar när det gäller 

inskränkningar och hårdare tag kontra exempelvis 

barnkonventionen.  

 

I övrigt delar rådet uppfattning med förvaltningen.  

 

§ 21Planärende på samråd, Sparmansbacke 

Frågor ställdes kring hur det blir med aktuella byggnationer och om 

något ärende gått upp i miljödomstol, samt att olika budskap getts 

från Micasa och den information som organisationerna annars nåtts 

av. Susanne meddelade att hon inte hade någon specifik information 

om detta.  

 

§ 22 Fler badplatser i staden  

Rådet hade inga synpunkter.  

 

§ 23 Ej verkställda beslut 2023 

Fråga ställdes huruvida det går att se någon särskild anledning 

varför beslut inte verkställs och om det går att generalisera. Susanne 

meddelade att det på grund av de vitt åtskilda ärendeslagen inte går 

att generalisera kring anledningar varför de inte verkställts. Susanne 

informerade vidare att syftet från Socialstyrelsens sida med denna 

typ av rapportering är att se att beslut faktiskt blir till handling.  
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Rådet ställde fråga gällande byggnad som håller på att byggas och 

huruvida det är ett nytt LSS-boende. Susanne meddelade att frågan 

besvaras av Lena Hedin nästa gång hon närvarar på rådets möte.  

 

§ 24 Månadsrapport 

Rådet uppskattade att informationen sammanfattats väl i text, att 

informationen inte bara kunde utläsas av tabeller. Fråga ställdes 

gällande prognostiserade kostnader för äldreomsorgen, Susanne 

meddelade att man ser i analysen att gruppen bland äldre som kan 

komma att behöva mer hjälp framöver ökar. Särskilt boende står för 

en stor utgiftspost idag, där många personer som ingår i andra 

grupper än just äldre ingår. Synpunkt framfördes från rådsmedlem 

att fler vanliga äldreboenden skulle kunna minska trycket på särskilt 

boende. Susanne informerade om att vi idag pratar om hur vi kan 

jobba med seniorbostäderna, träfflokaler, mötesplatser, hur vi kan 

stötta i befintliga boendeformer som är för äldre.  

Rådsmedlem uttryckte att det finns en mötesplats i 

Hammarbyhöjden som är bra och att denna ligger i anslutning till 

seniorboende.  

 

Diskussion fördes i rådet gällande svårigheten att få människor i 

socialt utsatta situationer att söka sig till mötesplatser. Susanne 

meddelade att man då får arbeta mer riktat mot individen om denne 

inte vill delta med andra, och att vi då också arbetar med äldrelots. 

Susanne informerade även om att alla i stadsdelen får erbjudande 

det året de fyllt 75 om att ha ett hälsosamtal och att detta även ska 

ske i samarbete med vårdcentralen, rådet ställde sig positiva till 

detta.  

 

Rådet konstaterade också att vissa av pensionärsorganisationerna 

ser en minskning av antalet medlemmar och att det finns 

utmaningar med rekryteringen av gruppen yngre pensionärer. 

Diskussion fördes kring olika förslag för att locka fler att delta, 

exempelvis möjligheten att påverka både sin egen tillvaro men 

också i samhällsfrågor.  

 

§ 25 Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 

protokollsutdrag m.m. enligt lista 

Rådet hade inga synpunkter 

 

§ 26 Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Rådet hade inga synpunkter, men rådet ställde sig positiva till 

förslaget om dansbana.  
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Fråga ställdes gällande Kaninparken och varför den nu inte 

innehåller några inslag som är anpassade efter pensionärer, såsom 

bänkar eller till exempel boulebana, något som efterfrågades redan 

förra året. Flera rådsmedlemmar uttryckte att platsen nu inte kan 

sägas vara till för alla.  

 

§ 27 Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt lista 

Rådet uttryckte att det var intressant och lärorikt att läsa 

funktionshinderrådets protokoll. Det konstaterades även att de har 

en viktig roll i att belysa funktionshinderfrågor då många kan ha 

svårt att få den hjälp de behöver.  

 

7. Rapporter 

Nya möbler i PRO:s lokaler.   

 

Diskussion fortsatte om utmaningen med att rekrytera nya 

medlemmar i organisationerna.  

 

Övriga frågor- *balanslistan. 

 

Justeras av: 

 

Leif Johansson (PRO), ordförande 

Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 

 

Sekreterare: Julia Ögren 

 

 

 


